
Interview: Jos Robot: ‘Vriendschapsbanden’ 
Datum: Donderdag 03/12/2020 
Tijd: 09:00 - 09:30  
Interviewers: Anouk Bakker en Eilina Sonnema 
 
Transcript 
 
Anouk Bakker: Kunt ons misschien eerst wat vertellen over de vriendschapsbanden die 
Westerkwartier op dit moment heeft? Wat het inhoudt… 
 
Jos Robot: Ja, ik kan wel even wat over vertellen. Het is zo dat wij, de gemeente 
Westerkwartier, sinds 1 januari 2019 is her ingedeeld. Dit betreft een fusie van vier 
voormalige grote gemeenten Leek, Marum, Zuidhorn en Grootegast.  
De voormalige gemeente Grootegast had al een vriendschapsband met Kingborough en 
Tasman District aangenomen in dat verband met een meer culturele historie vanwege het 
feit dat de plaats Lutjegast in de voormalige gemeente Grootegast de geboorteplaats is van 
Abel Tasman. Vandaar dus ook dat de gemeenschap van Lutjegast heel actief is om 
vriendschapsbanden te ondergaan met, met name,  plaatsen waar abel Tasman in Australië 
en Nieuw-Zeeland is geweest. De voormalige gemeenteraad van Grootegast heeft de 
overige drie voormalige gemeenten opgeroepen om in de nieuwe gemeente Westerkwartier 
de vriendschapsbanden te handhaven. Nou, bij het besluit van 27 maart 2019 heeft de 
gemeenteraad van Westerkwartier unaniem besloten om de vriendschapsbanden voort te 
zetten. Dat is dus even eigenlijk de aanleiding van de vriendschapsbanden.  
Nu heb ik dus momenteel ook veel contact met het bestuur van het Abel Tasman museum in 
Lutjegast en wij hebben ook wel contacten met Stichting Promotie Lutjegast en Dorpsbelang 
Lutjegast, maar ook met de werkgroep Abel Tasman Art Price, en die Werkgroep, ATP, 
heeft een project uitgevoerd tussen scholen, basisscholen met name, die een soort verband 
hebben gesloten met andere scholen in Australië en Nieuw-Zeeland. Daar probeerden ze in 
andere jaren een uitwisseling te krijgen met Kingborough scholen of scholen uit het Tasman 
District om de prijswinnaars van de ene kant het ene jaar naar Westerkwartier te krijgen en 
het andere jaar naar Australië/Nieuw Zeeland. De hoofdprijs voor deze wedstrijd gericht op 
kunstobjecten is dus om elk jaar een paar dagen over te komen. En dat wordt met name 
gevoerd door de voorzitter van de werkgroep ATP, alleen daar is de laatste jaren weinig 
draagvlak meer voor geweest, met name in Kingborough en het Tasman District, omdat daar 
weinig animo meer voor was. Dus, de ATP-prijs is door de gemeente Kingborough eenzijdig 
al opgezegd, en in het Tasman District is men ook niet echt actief meer. Er is dus eigenlijk 
weinig draagvlak gekomen, zeg maar, om die ATP-prijs competitie voort te zetten.  
En in die zin zoeken wij ook om naar een meer adequate invulling te geven aan onze 
vriendschapsbanden, omdat één onderdeel daarvan al in feite is weggevallen.  
Een ander onderdeel waar we veel contact mee hebben is via het bestuur van het Abel 
Tasmanmuseum, en zij hebben veel contacten met het Tasmandistrict en daar hebben wij 
dus ook vorig jaar o.a. bezoek gehad van de voormalige burgemeester van het 
Tasmandistrict en we hebben toen ook bezoek gehad van de voormalige burgemeester van 
Kingborough. Want zowel in Australië als in het Tasman District hebben zij het systeem van 
gekozen burgemeester. Van de voormalige gemeente Grootegast is een delegatie naar 
Australië gegaan, bestaande uit de destijds aanwezige waarnemende burgemeester en de 



wethouder Pastoor en vertegenwoordigers uit andere teams, die zijn daar geweest in 2017. 
Dat was alleen voor mijn tijd.  
Dat is eigenlijk zo even in het kort de historie van de vriendschapsbanden die zijn ontstaan. 
 De burgemeester heeft mij ook gevraagd om na te denken over een betere invulling van 
onze vriendschapsbanden omdat wij ook de raad daar mee in willen krijgen en een aantal 
andere onderdelen wegvallen, het Tasman museum heeft nu ook andere contacten in het 
Tasmandistrict waaronder met de Maori stam. 
Als gemeente moeten we alleen even kijken wat onze rol daarin is, want ik vind zelf dat wij 
een rol hebben als een soort gemeentelijke instantie, een soort ondersteuning, de 
gemeenteraad heeft dat onderstreept door ze voort te zetten dus heeft de gemeente ook de 
taak om daar wat invulling aan te geven naast de formele aspecten. Want we hebben het 
jaar daarvoor ook bezoek gehad van de nieuwe ambassadeur van Australië(….) 
Wij zitten nu dus even druk te overwegen hoe wij hier nader invulling kunnen geven aan 
onze vriendschapsbanden, want het heeft een cultuur-historische achtergrond en het 
College is ook van mening dat het ook een nationaal belang heeft gekregen omdat wij ook 
contacten onderhouden met de ambassades van Australië en Nieuw-Zeeland. We nemen 
ook elk jaar deel aan Anzac Day. (…) 
Wat ik nog even kan vertellen; de SDG zijn mij niet onbekend in die zin; ik ben vroeger in 
mijn voormalige gemeente Leek ook betrokken bij de Milenniumdoelen (2010-2015) dus ik 
weet het één en ander daar wel van. In Leek ben ik ook betrokken geweest bij 
Duurzaamheid, ik ben er dus wel van op de hoogte maar weet niet veel van de actuele stand 
van zaken.  
Het is wel zo, dat, VNG International, heeft dus ook een Stedenband onderzoek gehouden 
en daar hebben wij ook aan deel genomen en hebben daar ook de relatie gelegd tussen 
Global Goals. Een Stedenband is niet helemaal vergelijkbaar met onze vriendschapsbanden 
want wij hebben meer een cultuur-historische achtergrond daarmee, dat neemt niet weg dat 
wij ook op de hoogte willen zijn van de Global Goals, maar daar is weer een ander team en 
een ander contactpersoon voor aangewezen in onze gemeente.  
Over die enquête is het zo dat de trend is geweest dat Stedenbanden toch een teruglopende 
zaak is, dat is eigenlijk wel de algemene conclusie die ik ook heb gekregen. Het is 
noodzakelijk dat er draagvlak is binnen de bevolking, want het moet niet zo zijn dat alleen de 
gemeente dat wil, er moet ook betrokkenheid zijn hè, het algemeen belang moet daarmee 
gediend worden, het gemeentebelang in dit kader. De bevolking moet het ook willen. Nou, 
dat is even een lang verhaal van mijn kant. 
 
Anouk Bakker: Over draagvlak gesproken, is er buiten Grootegast ook wel veel draagvlak 
voor het onderhouden van de vriendschapsbanden dan? 
 
Jos Robot: Nou, ik moet eerlijk zeggen dat voor zover ik het kan beoordelen, is het 
draagvlak alleen in de voormalige gemeente Grootegast en concreet gezegd in de plaats 
Lutjegast. 
 
Anouk Bakker: Oké, want we hadden inderdaad ook met de Global Goals, de gemeente 
had ook aangegeven dat het financieel haalbaar moet zijn en dat er draagvlak voor moet 
zijn. En wat we uit ons eerste onderzoek hebben gezien is dat er op het gebied van 
subsidies best wel veel mogelijk is op het gebied van het onderhouden van een formele 
Stedenband in combinatie met de Global Goals. Is dat iets wat een optie zou zijn voor de 
gemeente? 



 
Jos Robot: Nou, ik heb er nog wel even over gehad met de burgemeester, maar wat het 
probleem is met de Global Goals en Kingborough en het Tasman District in Nieuw-Zeeland 
is dat het behoorlijk ver weg is. Het is overzee en niet in Europa of zo, logistiek gezien is het 
dus heel moeilijk om daar verbindingen in te leggen. We hebben ook wel gekeken hoor, zijn 
er op dit moment eigenlijk verbindingen die we zouden kunnen leggen? We hebben gedacht 
van nou, ja, wij vallen onder de provincie Groningen en in deze provincie heb je het 
fenomeen van aardbevingen en in Nieuw-Zeeland zijn sinds een aantal jaren ook 
aardbevingen gekomen en ook nog wel heftigen. We hebben geprobeerd verbindingen te 
leggen op het gebied van aardbevingen in Groningen en Nieuw-Zeeland maar dat is dus 
meer iets anders van buiten onze gemeente, maar wij proberen wel te zoeken naar 
verbindingen om te kijken van waar kunnen wij eventueel verbindingen leggen. 
Wij als gemeente hebben daar een taak in, om de vriendschapsbanden te onderhouden 
maar ook om verbindingen te leggen, ook om bekendheid te geven aan onze banden maar 
ook om te faciliteren. Tenminste, zo zie ik die rol van de gemeente. 
 
Anouk Bakker: Ja want je ziet bijvoorbeeld in andere gemeenten dat de gemeente het 
initieert en dat er dan vervolgens een stichting wordt opgericht voor de Stedenband. Maar is 
dat iets wat interessant zou zijn voor Westerkwartier? 
 
Jos Robot: Nou ja, dat zien wij ook als ideale doel. Alleen wij faciliteren op dit moment de 
ATP en het bestuur van het museum, en dat is weer beperkt tot Lutjegast. Dat heeft met 
draagvlak en de oorsprong te maken. Wij zitten ook te kijken van hoe kunnen wij nou op het 
gebied van recreatie en toerisme Lutjegast daarmee bekendheid promoten op dat gebied? 
Daar heb ik nog overleg mee met het team Recreatie en Toerisme om te zien in hoeverre 
we dat in dat kader nog verder uit zouden kunnen werken; zowel binnen onze gemeente 
meer bekendheid geven aan Lutjegast als geboorteplaats van Abel Tasman, maar ook 
binnen onze provincie en wellicht landelijk. Maar goed, daar zitten wij nog steeds in een 
soort oriënterende fase. 
 
Anouk Bakker: Oké, u ziet het wel positief in, de toekomst van de vriendschapsbanden? 
 
Jos Robot: Jawel, ik zie dat wel positief in. maar onder de voorwaarde dat er ook voldoende 
draagvlak is en blijft in onze gemeente hiervoor. Wat wel als knelpunt blijft zijn de financiële 
middelen, want we hebben maar eigenlijk 5000 euro in de begroting. En wat kun je van 5000 
euro nou doen? Wij proberen dan initiatieven te ontplooien in samenwerking met de Weg tot 
ATAP en het Stichtingsbestuur van het Abel Tasman museum om te kijken wat voor 
mogelijkheden zij zien. Want ik heb hier ook al een beetje onderzoek in verricht door onder 
andere VNG te raadplegen om te zien of zij suggesties of ideeën hebben en daar is in feite 
uit het recreatie en toerisme aspect uit voort gekomen, waar wij als gemeente actief in 
kunnen opereren, zou ik maar zeggen.  
Maar aan de andere kant is het ook afhankelijk van de inwoners van de gemeente 
Westerkwartier, met name uit Lutjegast, om te kijken of we nog een nieuw project kunnen 
opstarten op basis van bijvoorbeeld scholen, zoals uitwisselingen. Maar ja, afstand is toch 
wel een groot probleem hoor, zien wij en dat wordt ook onderkend; het moet wel van beide 
kanten komen. Er moet wel response zijn en belangstelling zijn aan de overkant. Als dat er 
niet is, en dan in deze financiële moeilijke tijd voor gemeenten is dat natuurlijk een 
afwegingspunt; waar leggen we de prioriteiten op? 



 En het is natuurlijk ook zo, want we hebben ook de werkgroep en de Stichting geraadpleegd 
om suggesties, daar kwamen wel praktische suggesties uit maar dat moet nog nader 
worden uitgewerkt. Bijvoorbeeld, hoe kunnen we scholen nog benaderen en hoe kunnen we 
scholen op een veilige en wellicht digitale manier verbinden? Ook het Stichtingsbestuur Abel 
Tasman heeft een suggestie gedaan om bijvoorbeeld een verbinding aan te gaan met de 
Maori stam. Nou ja, daar kunnen wij in faciliteren waar mogelijk maar wij kunnen het niet 
alleen trekken. 
 
Anouk Bakker: Nee, dat is natuurlijk logisch. Ik denk dat ik inderdaad voor mijn vragen wel 
alle antwoorden heb gekregen, heb jij nog iets? 
 
Eilina Sonnema: Nee, alles is duidelijk geloof ik. 
 
Anouk Bakker: In het kader van de Global Goals, heeft u nog iets wat wij voor u kunnen 
betekenen of wat we mee kunnen nemen in het project? We benaderen natuurlijk ook 
andere gemeentes, ook met Stedenbanden, dat is een invalshoek waar we naar kijken. 
 
Jos Robot: Nou wat ik begrepen heb, ook vanuit VNG International, is dat de Global Goals 
heel vaak wordt genoemd om Stedenbanden aan te gaan. Nou goed, wij proberen dat ook 
waar mogelijk, maar goed, de afstand is natuurlijk daarbij een probleem en het moet van 
beide kanten komen; er moet van beide kanten bereidheid zijn om daar wat aan te gaan en 
het moet prioriteit hebben bij de lokale gemeenschap. En wij staan natuurlijk open voor 
nieuwe initiatieven en staan ook in contact met andere Teams, bijvoorbeeld met Team 
Duurzaamheid, om te bekijken wat we daar zouden kunnen doen. 
We zijn onlangs benaderd door de Gemeente Groningen (Afval en Reiniging) die in het 
kader van een soort project Zwerfafval opruimen oproepacties doen, nou daar doen wij 
natuurlijk jaarlijks aan mee maar dat wordt uitgevoerd via Stichting NCDE in Westerkwartier 
en daar wordt in samenwerking met basisonderwijs scholen ook de Zwerfaval actie in 
meegenomen. Nu is het zo dat de gemeente Groningen ook in de provincie Groningen vijf 
scholen zoekt en ook daar zijn we benaderd of wij daar medewerking aan wil verlenen. En ik 
heb in relatie tot onze vriendschapsbanden via de 4GreenFoundation die zit met een 
wereldreis, die zitten op dit moment in Australië en Nieuw-Zeeland en die zin hebben we 
geprobeerd contact te leggen in het kader van onze vriendschapsbanden met het Tasman 
District in Nieuw-Zeeland. Bij de 4GreenFoundation proberen ze dus tegen februari die actie 
met Zwerfafval te beginnen in de gemeente maar ook tegelijkertijd aan de andere kant van 
de wereld; deze twee wereldreizigers hebben een opdracht om voorlichting geven aan 
scholen om plastic afval in de oceanen te voorkomen. Wij hebben dus die verbinding gelegd 
dat wij contacten hebben in het Tasman District en daarbij is het aan hen om te kijken of dat 
haalbaar is. Misschien ook interessant van jullie om te kijken naar de site van de 
4GreenFoundation. Daar zijn wij dus nog in overweging over hoe wij dat kunnen doen, 
alleen ja, de Corona tijd speelt hier ook niet in mee.  
 
Anouk Bakker: Dank u wel, we hebben heel veel informatie gekregen, het was allemaal 
heel erg duidelijk. 
 
Jos Robot: Ik hoop dat ik jullie hier een beetje mee heb kunnen helpen en ik ben ook heel 
benieuwd naar het eindresultaat en wil me daarvoor ook aanmelden om daar terugkoppeling 
van te krijgen. 



Interview: Jacqueline Slopsema-Terpstra: ‘Bewonerspanel’ 
Datum: Donderdag 03/12/2020 
Tijd: 14:30 - 15:30 
Interviewers: Eilina Sonnema en Anna Spiridakis  
 
Transcript 
 
Eilina Sonnema: Wij zijn erg geïnteresseerd in het bewonerspanel. Daar zouden wij dan 
ook graag meer over willen weten. Wat houdt het bijvoorbeeld precies in? Welke mensen 
zijn er vooral onderdeel van? Is het representatief?  
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Ja, ik kan jullie sowieso nog wel even wat informatie 
mailen daarover. Het burgerpanel is een digitaal panel en het zijn eigenlijk gewoon inwoners 
die enquêtes voor ons invullen. Daarvan hebben we een bestand en het wordt dan ook 
extern uitgevoerd. Het is in 2017 opgezet en toen waren er nog vier gemeenten. Toen is het 
wel vanuit de afdeling Communicatie opgezet aangezien er nog geen afdeling was voor 
Innovatie en Onderzoek. We dachten bij de herindeling dat zo’n panel erg makkelijk was en 
het burgerpanel werd ook steeds groter. Op dit moment zijn we de duizend inwoners 
gepasseerd. Op een bevolking van 63000 inwoners is dat representatief met 95 procent 
betrouwbaarheid, even los van leeftijden, dan zou je nog iets van 300 inwoners moeten 
hebben die dan ook allemaal de enquête moeten gaan invullen. Met duizend heb je een 
behoorlijk grote groep en die zijn ook allemaal redelijk verspreid over onze 41 dorpen. Qua 
leeftijd is de oudere garde wel wat meer vertegenwoordigd. Er zit helemaal geen jeugd in. 
Volgens mij is de jongste 25, dus dat is wel jammer. Het is misschien wel interessant om te 
weten dat ik op dit moment bezig ben om een soort van jongerenpanel op te richten waarbij 
ik ook enquêtes aan voor kan gaan leggen. Eerst willen wij dit via de middelbare scholen in 
Westerkwartier gaan doen. Ik heb met een partij overlegd en die heeft acht scholen, 
waarvan vijf hier. Dus dan heb je meteen heel veel leerlingen te pakken om verplicht een 
enquête in de les te laten invullen. Dus daar krijg ik ook veel input. Dit zou je te zijner tijd ook 
kunnen gaan gebruiken, ik weet niet hoe snel het gaat. Voor het burgerpanel, afgelopen jaar 
hebben we ongeveer vier tot vijf enquêtes uitgezet en er wordt altijd goed op gereageerd. 
Dat zijn ook mensen natuurlijk die interesse in de politiek hebben en graag hun mening 
willen geven. Dus in die zin is natuurlijk ook een beetje een vertekend beeld. Het is niet 
zoiets als Sociaal Cultureel Planbureau, CNO stam, die heeft voor de provincie Groningen 
ook een burgerpanel, en daar hebben ze gewoon aselect inwoners aangeschreven. Mijn 
man is daar bijvoorbeeld lid van, die heeft een brief gekregen en ik niet, ondanks dat ik 
graag in het panel had willen zitten. Maar daar mag je dat niet in omdat je niet bent 
uitverkoren. Maar die is wel statistisch verantwoord. Ons panel is een groot panel, dus dat is 
wel fijn. Maar we gebruiken het vooral om een beetje een idee te krijgen over hoe mensen 
over dingen denken. Wij kunnen nooit zeggen van ‘Het burgerpanel heeft dit gezegd dus dat 
is de mening van al onze inwoners’. Dat durf ik niet aan, laten we het zo maar zeggen. 
 
Eilina Sonnema: Ja, precies. Dus het is vooral een hulpmiddel bij eventuele onderzoeken? 
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Ja, absoluut. Ik zie het niet alleen als een middel om 
informatie van de inwoners te halen, maar ook om informatie te delen. Dat je een bepaald 
onderwerp dat nog niet zo bekend is op die manier deelt en tussen de oren komt. We 



hebben bijvoorbeeld een enquête over risicoanalyse gedaan en dat is redelijk onbekend. 
Mensen denken dan meteen aan 112 en de brandweer, maar in huis is er ook nog genoeg 
aan veiligheid te winnen. Door een enquête uit te zetten kun je ook meteen een stukje 
informatie delen, dus we gebruiken het heen en weer.  
 
Eilina Sonnema: Dat is inderdaad erg handig. Het wordt dus ook veel gebruikt door de 
gemeente? 
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Een stuk of 4 of 5 op jaarbasis denk ik, en daarnaast doe 
ik zelf ook wel eens een onderzoek en die gaat dan buiten het burgerpanel om, maar dan 
stuur ik wel even een link naar het burgerpanel. Dan gaat het externe bureau het niet doen 
maar ikzelf en het zijn vaak wat simpele enquêtes, omdat ik toch al mijn tool heb. Als we een 
groot onderzoek willen hebben met uitgebreide analyse daarop kan het externe bureau dat 
efficiënter doen, dus dat in verhouding weer goedkoper. Op die manier zitten wij het steeds 
weer af te wegen.  
 
Eilina Sonnema: Dat is erg begrijpelijk. Dit is allemaal ook erg interessant voor ons denk ik, 
aangezien wij ook een enquête hebben gemaakt. Wij hoopten op een mogelijkheid om dit te 
kunnen delen met de leden van het panel.  
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Wat ik redelijk vaak doe, en ik krijg daar ook veel 
verzoeken over, is gebruikmaken van de tool ‘Enalyzer’. Ik weet niet of jullie dat kennen? 
 
Eilina Sonnema: Ik ben er zelf niet bekend mee.  
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Je kunt het vergelijken met een gratis tool, alleen heb je 
hier veel meer mogelijkheden. Je kunt heel makkelijk analyse achteraf doen. Je kunt ook 
heel makkelijk, als je een vraag invoert over leeftijdscatagorien, een vraag analyseren op 
leeftijd, Dit kan ook dorp of iets anders wat je belangrijk vindt. Wat wij dan vaak doen is de 
link of QR-code via Social Media delen, of allebei, en ik stuur dan nog een mailtje naar het 
burgerpanel met de link en de vraag of zij het ook willen invullen. Dan heb je in ieder geval 
die groep ook mee. Ik denk meestal ook mee aan het opstellen van de enquête omdat ik 
weet wat ik met mijn tool kan en hoe je de vraag het beste kan stellen.  
 
Eilina Sonnema: Ik ben zelf onbekend met deze tool maar het klinkt inderdaad erg handig. 
Er is dus wel een mogelijkheid om op deze manier vragen te kunnen verzenden naar, in 
ieder geval, het panel? 
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Ja, zeker. 
 
Eilina Sonnema: Is het mogelijk om onze vragen naar u te kunnen mailen? Of is een 
andere manier hier beter voor? 
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Ik zou het even naar mij mailen, dan kan ik er even naar 
kijken. Ik vind het dan ook opzich wel fijn om jullie hele plan van aanpak te lezen, dan kan ik 
ook zien hoe het onderdeel van de enquête in het hele plan zit. 
 



Eilina Sonnema: Oke, wij hebben inderdaad een plan van aanpak gemaakt, en deze 
kunnen wij bij de email toevoegen. Ik zal mijn medestudenten ook even hiervan op de 
hoogte brengen. Het is echt heel fijn dat wij gebruik kunnen maken van het burgerpanel, 
aangezien de enquête ook een belangrijk onderdeel is van ons onderzoek, ook voor de 
legitimiteit natuurlijk. Ik weet niet of er eventueel nog vragen zijn? 
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Hebben jullie ook nog nagedacht over andere 
onderzoeksmethodes?  
 
Eilina Sonnema: We maken ook nog gebruik van interviews, ook om te onderzoeken hoe 
andere gemeenten de onderwerp ‘Global Goals’ aanpakken. Er staan al meerdere ingepland 
voor de komende weken. Ook doen wij veel deskresearch, ook vanwege Corona, want wij 
kunnen nu niet fysiek mensen op straat ondervragen. Het moet nu dus allemaal vanuit één 
ruimte komen, allemaal online, dus daar zijn wij ook wel gelimiteerd in. Wij doen ons uiterste 
best om alsnog betrouwbare informatie te krijgen, en tot nu toe gaat het erg goed.  
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Dat moet lukken volgens mij. Ik ben gewend om zo te 
vergaderen, ook met inwoners erbij. Afgelopen maandag heb ik nog een bijeenkomst gehad 
met tien inwoners van het dorp Grootegast, en dat ging eigenlijk ook heel goed. Ik moet wel 
steeds zeggen wie aan de beurt is, maar zo krijg je wel input en daar gaat het om.  
 
Eilina Sonnema: Zo moet het inderdaad even in deze tijden. Ik denk dat wij alle benodigde 
informatie hebben en wij gaan u na dit gesprek nog een mail sturen met de vragen voor de 
enquête en ons plan van aanpak. Wij hadden al een begin gemaakt met Google Forms, 
maar ik neem aan dat wij nu een ander format gaan gebruiken voor de vragen. 
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Ja, dat is die gratis tool inderdaad. En als wij hem via 
Enalyzer uitzetten dan moet ik het gewoon even overtypen. Ik kan alleen in die tool, dus 
jullie kunnen er niet in. Dan moet ik namelijk de gegevens delen. 
 
Anna Spiridakis: Ja klopt. Dus is het nu voldoende als wij de enquêtevragen in ons 
document naar u mailen samen met het plan van aanpak? En dat u verder nog kijkt of wij 
nog aanpassingen moeten maken aan de vragen? Of heeft u verder nog meer input van ons 
nodig? 
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Ja, is goed. En even voor mijn beeld: wanneer hadden 
jullie gedacht dat de enquête moet lopen? 
 
Eilina Sonnema: Wij hoopten eigenlijk zo snel mogelijk. Maar wij moeten natuurlijk ook 
realistisch zijn daarin, dus het hangt ook van uw agenda af, want wij snappen wel dat wij 
maar een heel klein onderdeel daarvan uitmaken.  
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Wil je het voor de kerstvakantie uitgezet hebben? En dat 
het dan ook weer stopt? Ik kan mij voorstellen dat je het niet in de kerstvakantie uitzet, want 
dan gaan mensen op vakantie, maar sommigen zijn natuurlijk ook vrij.  
 
 



Anna Spiridakis: Ja, want wij hebben tot 20 januari de tijd, of eigenlijk een week daarvoor, 
om het project af te ronden. Dus het zou wel fijn zijn als in ieder geval voor de kerstvakantie 
de enquête wel gestuurd kan worden, zodat wij na de vakantie de antwoorden wel hebben. 
Dan kunnen wij die ook verwerken in ons onderzoek.  
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Ja oke, want er is iets dat ook nog zou kunnen. Ik vind dat 
je het minimaal twee weken de tijd moet geven, en het liefst nog iets langer. Van het panel 
ben ik gewend dat ze het vrij snel invullen. En er is een keer ook een enquête uitgezet over 
wegen, en die is wel maandenlang uitgezet en dat is natuurlijk te lang. Maar je kunt er ook 
voor kiezen om het volgende week uit te zetten, op bijvoorbeeld 10 december, en dat het 
dan tot begin januari doorloopt. En dan zal ik vlak voor de kerstvakantie nog een herinnering 
kunnen sturen en dan sluit de enquête op 3 januari of de eerste dag na de kerstvakantie. 
Dan krijg je in die week de analysegegevens. Is dat goed genoeg of willen jullie er in de 
kerstvakantie mee aan de slag? 
 
Anna Spiridakis: Ik denk dat dat wel goed genoeg is. En met de tool Enalyzer krijgen we 
dus al de resultaten verwerkt, dat zit er al bij in.  
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Ja, dat doe ik dan voor jullie. In principe is dat één druk op 
de knop en dan krijg ik ze allemaal per vraag. Als je na de analyse bijvoorbeeld op leeftijd wil 
dan moet ik daar extra handelingen voor doen maar dat is ook geen probleem hoor. Want 
dat doe ik wel vaker, dan ga ik er even een uurtje voor zitten en dan is het ook klaar. Ik vind 
het zelf ook nog wel leuk want dit is ook een onderwerp dat ik kan gebruiken bij andere 
onderzoeken. Het is misschien wel leuk om te vertellen dat leerlingen van de middelbare 
school voor ons een onderzoek doen naar de corona-samenleving, en dan met name hoe de 
jeugd dat heeft ervaren en hoe zij de toekomst zien. Die informatie gebruik ik ook weer bij 
een quickscan om te zien hoe het gaat met onze jeugd. Misschien kan ik jullie resultaten 
over Global Goals ook wel weer voor iets anders gebruiken, want ik heb daar ook belang bij. 
Dus jullie helpen mij ook, laat ik het zo zeggen.  
 
Anna Spiridakis: Dat is heel fijn om te horen inderdaad en het zou ook heel fijn zijn als we 
de enquête volgende week rond 10 december kunnen versturen. Dan sluit het in januari 
weer en dan ontvangen we de resultaten begin januari. Dus dan zullen we vanmiddag de 
vragen naar u mailen met het plan van aanpak. En als u verder nog iets van ons nodig heeft 
dan horen we dat wel. Is dat goed?  
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Lijkt mij heel goed. Ik ben benieuwd. 
 
Anna Spiridakis: Ja, wij ook! Hartstikke bedankt alvast. Zijn er verder nog vragen voor ons?  
 
Jacqueline Slopsema-Terpstra: Nee hoor. Ik ga jullie plan lezen en misschien heb ik dan 
nog een vraag, maar die mail ik dan wel even.  
 
Anna Spiridakis: Is goed. Dan kunt u de mail vanmiddag verwachten en dan kijken we uit 
naar onze samenwerking verder. 
 
Eilina Sonnema: En bedankt voor de moeite. 
 



Jacqueline Slopsema-Terpstra: Graag gedaan en succes met het leuke onderwerp. 
 
Anna Spiridakis: En een fijne middag nog. 
 
(...) 
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Transcript 
 
Anouk Bakker: De voornaamste vraag die we op dit moment hebben gaat eigenlijk over 
welke subsidies zijn er al aangevraagd door de gemeente? Bijvoorbeeld, als we naar 
Nederlandse subsidies kijken, dan krijgen we vooral duurzaamheidssubsidies, RRW en 
POP. Als wij zulke subsidies kunnen vinden op websites, dan gaan wij er vanuit dat een 
subsidieadviseur er ook al vanop de hoogte is. Maar voordat wij er dieper op ingaan, zou het 
wel fijn zijn om te weten welke we al uitsluiten van het advies. 
 
Dick Oudman: We zijn er wel mee bezig, want we willen wel weten wat de regionale 
mogelijkheden allemaal zijn. Als we nu kijken wat we allemaal al hebben aangevraagd, dan 
hebben we op lokaal gebied de regio Groningen. Met de provincie Groningen hebben we 
ook veel projecten mee. Voor de RVO hebben we vorig jaar ook al een aanvraag ingediend, 
dus daar zijn wij mee bezig. RRW zijn wij ook mee bezig. Wij hadden nog een Europese 
aanvraag, die is helaas afgewezen. Je bedoelt voornamelijk de subsidies gerelateerd aan de 
Global Goals? 
 
Anouk Bakker: Ja, want de Global Goals zijn eigenlijk ingedeeld op duurzaamheid, energie, 
dus daar ligt de achtergrond wel in. Heeft u bijvoorbeeld het idee dat er meer subsidies voor 
duurzaamheid aan te vragen zijn? Meer over groene energie dan over het sociale? 
 
Dick Oudman: Nou duurzaamheid is wel heel actueel. Zowel vanuit de provincie alsook de 
RVO zijn er veel programma’s. Wat je nu ook ziet is dat er al weer nieuwe Europese 
programma’s aan zitten te komen., en daar zie je duurzaamheid, energietransitie, landbouw 
en dat soort dingen terugkomen. Als we over de grens kijken, of breder Europees, dan zie je 
dat dit wel de thema’s zijn die overal een beetje terugkomen. Wat je nu ook ziet is der er 
wordt gekeken naar de Green Deal, en daar worden ook weer veel nieuwe dingen aan 
opgehangen. Toevallig heb ik vanmorgen nog even over Interreg gesproken, en daar zie je 
ook dat de verbinding wordt gezocht naar die Green Deal, en daar vallen ook veel dingen 
samen. Als je kijkt op sociaal gebied, dan is dat ook belangrijk, maar dat zie je wat minder 
terugkomen in de programma’s. Voor Sociaal gebied zijn er ook wel dingen hoor, als je 
onder sociaal verstaat leefbaarheid, gezondheid. Het hangt ook allemaal een beetje samen. 
Daar zijn ook wel de nodige programma’s voor, maar meer voor duurzaamheid, 
energietransitie en innovatie. Dat zie je terugkomen als de hoofdthema’s.  
 
Anouk Bakker: Oke, en dan nog even over dat vorige Europese programma, u zei dat er 
eentje was afgewezen. Weet u welk programma dat was? 
 
Dick Oudman: Even kijken, dat is EU CF support.  
 



Anouk Bakker: Oke, en krijgt u dan ook een reden voor de afwijzing? Waar is dat op 
gebaseerd? 
 
Dick Oudman: In veel gevallen is er gewoon een hoge tekening, dus scoor je net te weinig 
punten om ervoor in aanmerking te komen. En er was een Europese die erg toegankelijk is, 
wat aan de ene kant heel makkelijk is, maar aan de andere kant komen daar wel veel 
mensen op af. Dus dan is het ook een beetje geluk hebben dat je er wel bij zit, en in dit 
geval zit je er dan niet bij. Dat geldt sowieso wel voor veel subsidieaanvragen hoor, soms is 
er minder budget dan dat er aanvragen zijn. Dan kun je wel een hele goeie aanvraag 
hebben maar dan is het budget gewoon niet toereikend genoeg.  
 
Anouk Bakker: Wat is dan in het algemeen uw ervaring met Europese subsidies? Dat het 
heel competitief is en moeilijker te verkrijgen? 
 
Dick Oudman: Het verschilt wel hoor. We zijn in 2019 heringedeeld, dat is van drie 
gemeenten naar Westerkwartier gegaan. Het was een beetje ongestructureerd toen er 
aanvragen werden gedaan. Nu zijn we wel heel druk bezig om meer structuur aan te 
brengen en ook op meer subsidies in te zetten dan wat we deden, dus ook breder en dieper 
te kijken. We zijn nu ook druk bezig met de Noordzee regio, de Eems Dollard regio, dus daar 
zijn wij aan het voorsorteren op de nieuwe programma’s. En tegelijkertijd ook kijken waar we 
op de lopende programma’s kunnen aanhaken. Als je daar eenmaal een beetje inzit, dan 
gaat dat wel door. Met die Europese Calls, zoals die Horizon 2020, dat zijn best wel lastige 
en complexe aanvragen. Met sommige programma’s is al beetje voorgesorteerd voor wie 
het bestemd is. Bij sommige programma’s zie je dat, bijvoorbeeld bij windenergie op zee, 
dan zijn er al een paar grote partijen in beeld die het waarschijnlijk gaat doen. Dus dat maakt 
het soms wat lastig. We proberen daar wel steeds meer succes in te krijgen.  
 
Anouk Bakker: Oke, en nu noemde u net die Eems Dollard regio, Nu hebben wij net twee 
weken geleden een interview gehad met meneer Robot, die is van de zusterrelaties. We 
zien ook heel veel in de relaties tot Global Goals dat veel gemeenten een stedenbanden 
aangaan of formaliseren, meer dan een zusterrelatie zeg maar, en dat er daar dan ook meer 
subsidiemogelijkheden voor zijn. Zijn jullie daar ook mee bezig op dit moment? 
 
Dick Oudman: In sommige projecten werken we wel samen met andere gemeenten. Regio 
Groningen-Assen heb je in het algemeen, die samenwerking. We zitten nu bij de P10, dat 
zijn grote plattelandsgemeenten, dus ook met hun eigen vraagstukken en thema's. 
Daarnaast zitten we vlakbij Groningen, daar hebben we ook goede contacten mee als het 
gaat om onderwijs, energieprojecten opzetten en dat soort dingen. We werken op ICT 
gebied ook weer samen met een gemeente. Dus zo kom je met bepaalde projecten en 
netwerken. Nu zijn we ook bezig met een stuk digitalisering, dat doen we met een 
Noord-Hollandse gemeenten. En ook met de VNG is er redelijk snelle samenwerking. Dat is 
het mooie van gemeenten; je bent niet echt aan het concurreren met elkaar, dus de 
bereidwilligheid om samen te werken is best groot, We doen niet echt aan geheimzinnig, dus 
we hebben niet een idee die we voor ons houden. Dat maakt samenwerken eenvoudig. 
Sommige gemeenten zijn ook een beetje vergelijkbaar, dus daar krijg je ook makkelijker een 
samenwerking mee. Dat van Jos, van Nieuw-Zeeland, daar zijn niet echt veel 
subsidieprogramma’s op gericht. Maar dat soort banden zijn wel waardevol. Je hebt allemaal 
wel een gezamenlijk doel, dus de bereidheid om samen te werken is wel groot. 



 
Anouk Bakker: Strekt die bereidheid dan ook uit naar een meer publiek=private 
samenwerking? Bijvoorbeeld met een bedrijf of NGO? 
 
Dick Oudman: Dit is wel een goeie. Op onderwijsgebied zie je die samenwerking wel sterk. 
Vanuit de regio Groningen-Assen, ook vanuit de provincie, kijken ze naar de 
bedrijventerreinen en waar je bedrijven laat vestigen. De afstemming is er wel maar 
samenwerking minder. Er zijn wel een aantal partijen die dat bewerkstelligen, zoals de 
Hanze Hogeschool of universiteit, dus zo heb je wel toegang. Dus je ziet wel samenwerking 
tussen bedrijven en onderwijs.  
 
Anouk Bakker: Oké,er zijn niet heel veel subsidies direct aan de Global Goals verbonden. 
Maar we hebben eentje gevonden uit Europa, het Frame Voice Report, maar daarvan moet 
de aanvraag wel anders. In veel gemeenten vinden ze dat er wel draagvlak is voor de Global 
Goals, dan worden er bepaalde personen uit de gemeente benaderd, en er wordt vervolgens 
een stichting of platform opgericht. Dan kan die stichting die subsidie dan aanvragen. Denkt 
u dat zoiets mogelijk is in Westerkwartier? 
 
Dick Oudman: Ja, ik denk ook dat dat een bestuurlijke keuze is. Als ik kijk naar hoe wij met 
vele partijen samenwerken, zoals gebiedscoöperatie, voedselakkoord en sportakkoord, en 
die zouden ook een soort juridische vorm kunnen kiezen die nodig is om iets in te dienen. 
Dus volgens mij is de bereidwilligheid wel groot. En dat is met veel aanvragen zo. Sommige 
worden aangevraagd door de gemeente, andere weer door onderwijsinstellingen. Als je met 
meer partijen samenwerkt  dan is er ook meer mogelijk. Op het moment dat je met een 
project bezig bent en je hebt er een subsidie naast liggen, de kans dat het één op één in 
elkaar past is niet groot. Vaak moet er één partij naar voren worden geschoven en vaak 
moet je wel nog wat aanpassingen aan doen zodat het wel passend is. We willen ook wel 
precies en vooruitstrevend zijn.  
 
Anouk Bakker: Misschien nog snel even alle duurzaamheidssubsidies op een rijtje die in 
aanvraag zijn? 
 
Dick Oudman: We hadden dus al voor eentje een aanvraag gedaan, maar we willen kijken 
of we de volgende ronde hier wel weer op in kunnen steken. Dan hebben we nog de ECF 
Support, daar hebben we aanvraag voor ingediend. De RR(E)W ook, de SDE subsidie ook. 
We zitten ook wel te kijken naar hoe we aan kunnen sluiten bij de Green Deal. En ook van 
over de grens, wat zijn daar de thema's om bij aan de sluiten.  
 
Anouk Bakker: Dat is al hartstikke goed.  
 
Dick Oudman: Wat je in Noord-Nederland ook wel ziet, is de RIS en SSN. En daar,  komen 
wel nieuwe middelen achter weg of worden er weer nieuwe programma’s aan opgehangen. 
En hetzelfde geldt voor de Europese programma’s. Ik denk dat het ook wel goed is om die 
verbinden proberen te vinden. Er zitten nieuwe Europese programma’s aan te komen, en dat 
RIS, ik geloof RIS3, dat is eigenlijk ook wat wij als Noord-Nederland als ambities hebben. En 
daar wordt ook weer het Europees geld wat naar Noord-Nederland komt, gekoppeld.  
De SSN is eigenlijk de samenwerking tussen de drie noordelijke provincies. Hebben jullie 
ook met de provincie gesproken of niet? 



 
Anouk Bakker: Nee, we zijn op dit moment wel bezig met die POP3, ik zit er zelf persoonlijk 
ook niet heel erg in op dit moment, maar gesproken in ieder geval niet.  
 
Dick Oudman: Voor POP3 komt er op dit moment ook weer een nieuw programma. Dat is 
de periode waar we nu in zitten. Misschien dat er nog wat uitloopt vanuit de vorige periode, 
maar het nieuwe programma is ook interessant. Dat hangt ook weer nauw samen met wat 
het SSN aan het doen is.  
 
(...) 
 
 
 
 
 
  



 


